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                                       PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/09 

                           z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

                      z dnia 27 marca 2009 roku  

 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach  
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1350.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – zastępca Burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pan Wiesław Osmólski – dyrektor ODR, 

• Pani Helena Bubień – delegat Izb Rolniczych,  

• Pani Regina Kita – Wasilewska – dyrektor Specjalistycznego Zespołu Gruźlicy i Chorób 

Płuc w Koszalinie,   

• Pan Tadeusz Marko – „Contema” sp. z.o.o Bobolice ,  

• Pan Jarosław Bączkowski – Gminna Grupa Młodzieżowa, 

• Pan Gminna grupa Młodzieżowa,   

• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
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2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  29.01.2009r. i 26.02.2009r.  

3. Trybuna sołecka. 

4. Trybuna obywatelska.   

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Ocena funkcjonowania Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach za 2008 rok i 

zamierzenia na 2009 rok.  

8. Sprawozdanie z realizacji w roku 2008 „Programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Bobolice na lata 2008-2013”. 

9. Informacje w sprawie realizacji gminnego programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Bobolice na lata 2007-2032 i wytyczne dla 

wnioskodawcy w roku 2009.    

10. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.  

2. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice. 

3. zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania w użytkowanie nieruchomości 

komunalnej zabudowanej budynkiem świetlicy położonej w miejscowości Głodowa i 

Kurowo na rzecz jednostki pomocniczej Gminy Bobolice Sołectwa Głodowo i 

Kurowo.  

4. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Kultury 

w Bobolicach w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bobolice 

zabudowanej budynkiem świetlicy wiejskiej.  

5. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Kultury 

w Bobolicach w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bobolice 

zabudowanej budynkiem świetlicy wiejskiej.  

6. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice. 

7. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie miasta Bobolice.  

8. w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie miasta Bobolic.   

9. w sprawie przystąpienia gminy Bobolice do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2007-2013. 
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10. w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kłanino na lata 2007 – 2013 z 

perspektywą do roku 2016. 

11. w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kurowo na lata 2007-2013 z 

perspektywą do roku 2016. 

12. w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Bobolice na lata 2007-2013 z 

perspektywą do roku 2016.  

13. w sprawie uznania za pomniki przyrody niektórych drzew i grup drzew w Gminie 

Bobolice. 

14. w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców przebywających 

w zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów posłów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 7 czerwca 2009 roku.  

15. w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do realizacji projektu w ramach  

Poddziałania 9.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

16. zmieniająca uchwałę w sprawie przystawienia Gminy Bobolice do realizacji projektu w 

ramach Poddziałania 7.1.1 i Poddziałania 7.1.2 programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki. 

17. zmieniająca uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 15 

października 2008 r. w sprawie ustalenia Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  

18.  zmieniająca uchwałę Nr XI/90/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 sierpnia 

2007 roku w sprawie przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest.  

11. Wolne wnioski.  

12. Zakończenie obrad.  

Pan Burmistrz Sylwester Sobański poprosił o wprowadzenie do porządku obrad trzech 

dodatkowych projektów uchwał: 8a) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice, 8b) 

w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice, 9a) w sprawie przystąpienia gminy Bobolice 

do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.  

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad wraz ze 

zgłoszonymi poprawkami. 
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 stycznia 2009 roku 

oraz protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 26 lutego 2009 

roku  były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i 

w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag 

oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXVI i XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

bez odczytywania.  

 

Protokół z XXVI i XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez 

radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Ad.2. W tym punkcie Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza wręczyła gratulacje osobom, 

które nie były obecne na sesji styczniowej, a zostały nagrodzone za promowanie Gminy 

Bobolice w Starostwie Powiatowym.  

Contema 

 ,,Contema’’ Sp. z o.o. z siedzibą w Bobolicach jest firmą działającą na rynku polskim 

od 1993roku. Razem z firmą ,,Maribo” Bydgoszcz, a także kilkoma firmami kooperacyjnymi 

,,Contema” należy do koncernu AB Balticum ze Szwecji. 

 Firma specjalizuje się w produkcji pojemników stalowych o kubaturze od 1 do 18 m3. 

W gamie produktów posiadają pojemniki standardowe oraz specjalne, wykonywane na 

indywidualne życzenie klienta. Posiadają rozbudowany park maszynowy oraz własną 

piaskarnię i malarnię, co zapewnia wysoką jakość i trwałość produktów. 

 Głównym rynkiem zbytu są kraje skandynawskie. Ze względu, iż produkty 

dopasowane są do specyficznych wymagań klientów firma pozyskuje nowych partnerów 

handlowych. 

 W 2006 roku Dziennik ,,Puls Biznesu” potwierdza przynależność firmy Contema Sp. z 

o.o. do elitarnego klubu Gazeli Biznesu –grona najdynamiczniej rozwijających się firm. 

 Właścicielami ,,Contemy” jest Pan Tadeusz Marko-dyrektor, Adam Misztal-prezes 

oraz Zenon Maksymiuk- z-ca prezesa.  

             „Contema” jest jednym z ważniejszych pracodawców na terenie gminy Bobolice. 

Prężnie działająca firma przełamując stereotypy pokazuje, że polskie produkty mogą śmiało 

konkurować z zachodnioeuropejskimi, zarówno pod kątem jakości, jak i ceny.  
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Gospodarstwo agroturystyczne ,,Dwór na końcu drogi” Franciszek Łobocki 

 Pan Franciszek Łobocki prowadzi gospodarstwo agroturystyczne o łącznej 

powierzchni 300 ha od 1994 roku. Zajmuje się również hodowlą bydła ubojowego oraz 

mlecznego. Mleko jest importowane za granicę. Kontrahentem skupującym mleko jest duńska 

firma ARLA - zajmująca się przetwórstwem oraz dystrybucją przetworów mlecznych, która 

jest największym producentem wyrobów mlecznych w Skandynawii i jednym z największych 

w Europie. Gospodarstwo spełnia surowe, unijne wymogi dotyczące hodowli zwierząt i 

pozyskiwania mleka. 

             Pan Franciszek Łobocki podczas Dożynek Powiatowych został wyróżniony przez 

Ministra Rolnictwa, jako Zasłużony dla Rolnictwa. 

 Obecnie przy prowadzeniu gospodarstwa Panu Łobockiemu pomaga syn Piotr. 

             Działania rodziny Łobockich nie ograniczają się jednak wyłącznie do hodowli bydła. 

Całoroczne gospodarstwo agroturystyczne przyjmuje gości z kraju i Europy, propagując tym 

samym piękno lokalnego krajobrazu i uroki nieskażonej cywilizacją przyrody. Rodzinna 

atmosfera i gościnność Gospodarza sprawia, że goście zawsze chętnie wracają do „Dworu na 

końcu drogi”. 

 

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej żaden z obecnych sołtysów nie zabrał głosu.   

 

Ad. 4. Trybuna obywatelska  

W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Klub Młodego Europejczyka funkcjonujący przy Szkole Podstawowej wraz z Panią 

Bogusławą Imbiorkiewicz nauczycielką ZSP w Bobolicach. Uczniowie w sposób 

bardzo sympatyczny i dowcipny przedstawili swoje dotychczasowe interesujące i 

liczne osiągnięcia. W sposób szczególny podziękowali za bardzo dobrą współpracę z 

Panią wiceburmistrz Mieczysławą Brzozą. Podziękowali też Pani M. Brzozie za 

okazywaną pomoc.   

2. Pani dr Regina Kita – Wasilewska – Dyrektor Specjalistycznego Zespołu Gruźlicy i 

Chorób Płuc w Koszalinie, lekarz specjalista w zakresie chorób płuc. Pani doktor 

zwróciła się z apelem do sołtysów i wszystkich osób zgromadzonych na sesji o 

przekazywanie informacji dotyczącej pilotażowego programu profilaktyki raka płuc. 

Program ten realizowany jest od początku lutego br. w naszej gminie.   

Pan Stanisław Matysiak – sołtys sołectwa Dargiń zapytał czy osoby, które nie należą 

do NZOZ „Asklepios” w Bobolicach mogą brać udział w tym programie.  
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Pani doktor odpowiedziała, że tak i należy z tego korzystać.  

3. Pan Wiesław Osmólski - dyrektor Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Koszalinie. 

Nowo powołany dyrektor, zaprezentował siebie oraz przedstawił koncepcję pracy 

ODR-u. 

4. Członkowie Doradczej Grupy Młodych z Panem Jarosławem Bączkowskim, który 

opiekuje się Grupą. Z tego co przedstawiła młodzież widać, że ich Grupa się 

powiększa i pracują aktywnie mając w planach realizację wielu ciekawych pomysłów. 

Pochwalili się tym co już zrobili, co planują i pokazali, że nie tworzą grupy „dla 

zabawy”.  

Pani burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że już dużo wcześniej były pomysły 

na powołanie do życia takiej Grupy. Grupa taka została powołana, ale nie finalizowała 

się na tyle, żeby pracowała systematycznie. Młodzież ta była proszona na posiedzenia 

Rady i Komisji gdzie sprawy dotyczyły osób młodych, oświaty, szkoły. Nie dało się 

ogarnąć tego, żeby funkcjonowało to systematycznie. Dopiero kontakt z Panem 

Jarkiem Bączkowskim zaowocował tym, że wziął to w swoje ręce, nadał bieg tej 

sprawie, trafił do tych młodych ludzi po raz drugi. Widać jak naprawdę zaczyna to 

działać. Pani burmistrz podziękowała Panu Bączkowskiemu, że na jej i Pani Kęcel 

prośbę zajął się tą sprawą i wziął w swoje ręce. Pani burmistrz podziękowała także 

młodym za to, że chcą pracować w Grupie Młodych.  

Pan Jarosław Bączkowski podziękował za miłe słowa Pani burmistrz powiedziała, że 

Grupa działa i rozrasta się. Został opracowany regulamin nauczyciela roku, większe 

miejscowości organizują taki konkurs, w którym samorządy uczniowskie ze swojej 

strony typują nauczyciela do nagrody nauczyciel roku. Porozsyłane zostały 

regulaminy i ankiety zgłoszeń do szkół i większość szkół wyraziła pozytywną opinię. 

Pan Jarek powiedział, że w dniu 26 marca odbył się II Zjazd Delegatów 

Wojewódzkich Związków Młodzieży Wiejskiej, gdzie delegaci wybrali Go prezesem 

Zarządu Wojewódzkiego Związku Młodzieży Wiejskiej.  

Pani Zofia Kęcel podziękowała Panu Bączkowskiemu za to, że zajął się tą Grupą oraz 

Pani burmistrz za zaangażowanie, żeby ta grupa powstała .     

 

 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 30 stycznia uczestniczył w Starostwie w 
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spotkaniu z Panem Wiceministrem Ministerstwa Rolnictwa Panem Stanisławem 

Gawłowskim, w spotkaniu tym uczestniczył również Pan Jacek Chrzanowski szef 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, który omówił działania funduszu na rzecz 

gospodarki odpadami. Również w tym spotkaniu uczestniczyła Pani Anna Wielińska-

Bernacka – dyrektor Wydziału Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego, 

która przedstawiła założenia całego planu gospodarki odpadami. Uczestnikiem spotkania był 

również Pan Tomasz Uciński prezes Krajowej Izby Gospodarki Odpadami w Warszawie 

równocześnie dyrektor PGK w Koszalinie, który zaprezentował model regionalnego zakładu 

odzysku odpadów. Dzięki staraniom Pana Prezydenta Koszalina zostały pozyskane środki 

unijne na powstanie zakładów technicznego przekształcania odpadów w wysokości 211 mln. 

zł. Koszt całej inwestycji ma wynieść 280 mln. zł. Dofinansowanie jest bardzo znaczne i 

wszystkie starania idą w tym kierunku, żeby ta spalarnia śmieci powstała w Koszalinie żeby 

energię cieplną wykorzystać do mieszkań. 2 lutego odbyło się spotkanie z firmą Biedronka, w 

spotkaniu tym uczestniczyły Panie Prezeski GS Bobolice, radni, dzierżawcy, którzy będą 

mieli swoje stanowiska w Biedronce, spotkanie to dotyczyło wydania pozwolenia na 

przebudowę obiektu budynku.  Porozumienie zostało podpisane i nastąpi remont tego obiektu. 

20 lutego odbyło się spotkanie w sprawie zagospodarowania byłego ośrodka wczasowego 

Sapporo tu ustalono wyjazd Pana i Pani burmistrz do Ministerstwa Środowiska w celu 

omówienia działań zmierzających do wydania pozwolenia na budowę domków letniskowych. 

W Ministerstwie doszło do porozumienia, że na zlecenie Ministerstwa zostanie opracowany 

plan ochrony Jeziora Chlewo oraz Pniewo. Po stronie gminy była pomoc w znalezieniu 

wykonawcy opracowanie tego projektu i udało się takiego wykonawcę znaleźć. Osobą 

wiodącą w tym projekcie będzie Pani dr Katarzyna Pociąg – pracownik naukowy 

Uniwersytetu Gdańskiego. Projekt ten będzie opracowany do końca grudnia tego roku. 

Decyzje o warunkach zabudowy nie będą mogły mieć miejsca wcześniej niż dopiero od 

przyszłego roku. Już są odwołania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego niektórych 

osób, którzy chcą się pobudować. 23 lutego Pan burmistrz spotkał się z Komendantem Policji 

Wiesławem Tylem oraz jego zastępcą Piotrem Krakowskim w sprawie podpisania umowy 

darowizny od 6 sponsorów na kwotę 4.100 zł. Środki te będą pożytkowane na doposażenie w 

materiały biurowe, komputer, kserokopiarka dla naszego Posterunku Policji. 26 lutego odbyła 

się sesja Nadzwyczajna. 16 marca Pan burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej 

Rady Zatrudnienia. Stopa bezrobocia naszego powiatu uplasowała się na 6 pozycji (24,2%), 

liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych w powiecie na koniec stycznia 2009 roku 

wyniosła 4,907 osób. Jest wyższa od końca ubiegłego roku o 682 osoby. Wzrost ten jest 

znaczny bo aż o 16,2 % w ciągu jednego miesiąca. Bezrobotni z prawem do zasiłku stanowili 
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24,6%. Najwyższy poziom bezrobocia wystąpił w Gminie Polanów 16,3% w Gminie 

Bobolice 14,7%, najlepiej wypadła Gmina Mielno 8,1%. Największy odsetek osób z prawem 

do zasiłku odnotowuje się w Gminie Manowo – 27%, w Gminie Bobolice 26,1%. Jeśli chodzi 

o ofert pracy złożone do PUP to w Gminie Bobolice złożono 8 ofert, natomiast w Gminie 

Polanów żadna oferta nie wpłynęła. Najwięcej ofert zgłoszono w Gminie Sianów 43 oferty. 

W dniach od 16 do 23 marca wspólnie z Panią burmistrz, radnymi i pracownikami urzędu Pan 

burmistrz uczestniczył w zebraniach wiejskich. Frekwencja była różna, głównymi tematami 

spotkań były drogi gminne i powiatowe. W ubiegłym roku przeznaczono kwotę pół miliona 

złotych na remonty dróg czego w ogóle nie widać i należałoby je od nowa remontować, ale 

tylko pobieżnie ponieważ na utwardzanie dróg gminy nie stać. Następnymi tematami była 

kanalizacja i wodociągowanie, bardzo dużo pytać dotyczących przyłączy, opłat za wodę, 

ścieki oraz podatku rolnego. Pan burmistrz  powiedział, że bardzo burzliwa była dyskusja w 

Dargini dotycząca świetlicy. Wcześniej odbywały się próby, żeby uruchomić świetlicę i 

właściwie świetlica ta została w jakiejś części uruchomiona w szkole w Dargini, gdzie na 

bieżąco pomieszczenie te jest ogrzewane. Wprawdzie są to mniejsze pomieszczenia, ale 

młodzież mogłaby korzystać z komputerów. Mieszkańcy uparli się, żeby remontować tę starą 

świetlicę. Dzięki Pani burmistrz i radnemu Panu Jerzemu Nowomiejskiemu, który nawiązał 

do dużego sentymentu tej świetlicy (jak sam powiedział, że chodził do tej świetlicy na filmy 

różnego rodzaju) uzgodnione zostało i mieszkańcy sami zobowiązali się, że za 15 tyś. zł 

wyremontują tę świetlicę. Ważnym tematem spotkań sołeckich była wycinka drzew, 

kładziono duży nacisk na stare drzewa, które stwarzają zagrożenia i powinno się je usunąć. 

Pan burmistrz powiedział, że jest na etapie opracowywania wszystkich tych wniosków i 

sołtysi zostaną powiadomieni w jaki sposób wnioski będą realizowane.     

 

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że chce 

powiedzieć o działaniach nad którymi pracowała lub obecnie pracuje gmina Bobolice, 

złożenie wniosku nie jest równoznaczne z uzyskaniem dofinansowania, ale każda szansa jaka 

się pojawia jest wykorzystana. Takich wniosków, które są złożone lub są w trakcie 

opracowywania jest 10: 

* w trakcie opracowywania jest wniosek dotyczący dokończenia budowy gimnazjum 

Poddziałanie 7.1.3 „Infrastruktura edukacyjna-szkolnictwo gimnazjalne”, nie ma jeszcze 

ogłoszonego naboru – zapowiadany na początek kwietnia. Dofinansowanie 8 mln zł. na dwa 

segmenty łącznie z wyposażeniem. Zamiarem jest to, żeby od września tego roku oddać do 

użytku segment E, żeby gimnazjaliści przeszli na ul. Głowackiego. Odbył się przetarg na 
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prace wykończeniowe, zgłosiło się 6 firm. Zamiarem jest to, żeby w maju wejść z robotami 

budowlanymi do segmentu E, a we wrześniu gotowy do przyjęcia gimnazjum.   

* „ Nowa jakość przestrzeni miejskiej podnosząca atrakcyjność infrastruktury turystycznej 

centrum miasta Bobolic”.  Wniosek złożono do Poddziałania 5.1.1 RPO WZ „ Infrastruktura 

Turystyki” dnia 19lutego 2009 r w Urzędzie Marszałkowskim Szczecinie. Zawartość prac 

budowlanych dotyczących rewitalizacji a przewidzianych do wykonania w ramach tego 

projektu w rynku i niektórych przyległych do rynku  uliczkach zawarta,  jest w dokumencie 

pn” Program Funkcjonalno – Użytkowy”. Pani burmistrz zachęciła do zapoznania się z tym 

dokumentem, w którym ujęto sposób zagospodarowani przestrzeni centrum miasta 

uwzględniającą zachowania charakterystycznych cech zabudowy przedwojennej, z 

zachowaniem zabudowy usługowo-mieszkalnej, poszerzeniem ciągów pieszych, deptaku, 

parkingów, enklawy zieleni, nowego zagospodarowania ca łej nawierzchni placu, budowy 

nowej fontanny nawiązującej do tradycji bądź zdarzeń związanych z historią miasta, 

oświetlenia, renowacji elewacji frontowej budynków. Wniosek dotyczy sposobu finansowania 

„ZAPROJEKTUJ I WYBUDUJ” . Kwalifikowane wydatki to środki nie tylko na same prace 

budowlane, ale jednocześnie na opracowanie dokumentacji i wykonanie prac budowlanych. 

Wartość całego wniosku łącznie z kosztami opracowania dokumentacji budowlanej, studium 

wykonalności, robót budowlano-montażowych, nadzoru inwestorskiego wynosi 2.693.690 zł. 

Realizacja wniosku w przypadku otrzymania dofinansowania to okres od. 01.04.2010 r ( 

dokumentacja) do 30.09.2012 r (zakończenie robót budowlanych). 

* „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie powiatów: 

białogardzkiego, drawskiego, kołobrzeskiego, koszalińskiego, szczecineckiego i 

świdwińskiego” budynek Urzędu Miejskiego oraz MGOK-u. Koszta całkowity wniosku 

Bobolic 418 tys. zł.  Jakiekolwiek decyzje w tej sprawie będą wiadome nie wcześniej jak w 

III kwartale 2009 r. Wartość całego projektu to ponad 79 mln zł, dofinansowanie niecałe 50 % 

kosztów kwalifikowanych. Zakończenie robót budowlanych objętych projektem to koniec 

lipca 2012 roku. 

* „ Budowa wielopokoleniowej infrastruktury kulturalnej w Bobolicach”- zagospodarowanie 

palcu przy ul. Dworcowej, który służy na spotkania lokalne. Pozyskanie pieniędzy z dwóch 

programów: 

• 1.) PROW 2007 – 2013 „ Odnowa wsi”- tzw. mały projekt; chodniki, parkingi, 

namiot, wyposażenie – wartość całkowita wniosku 412. 561 zł, wnioskujemy o 48% 

tj. kwotę 198. 029, 28 zł 

• 2.) Podziałanie 5. 2. 1 RPO WZ „ Rozwój i odtworzenie infrastruktury kultury wraz z 

systemem  informacji kulturalnej”- tzw. duży projekt, obejmuje budowę muszli 
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koncertowej + sketaparku, wartość całości tj. budowa muszli, skateperku, widowni na 

528 widzów, WC, Szatni, pomieszczeń socjalnych dla artystów, placów, chodników, 

dróg, zieleni, nasadzeń 3 mln zł. Czas realizacji 2009 i 2010 pod warunkiem 

uzyskania dofinansowania.  

Wniosek próbowany jest sfinansować jak widać z dwóch źródeł ( Odnowa wsi i RPO WZ ) 

Termin naboru nie jest jeszcze podany, ale gmina już pracuje nad wnioskiem. 

* „ Świetlice wiejskie Centrum Aktywności Społeczno-Kulturalnej” – świetlice Kurowo i 

Kłanino. Koszt całkowity obu świetlic to 590.072, 14 zł. Wnioskowane będzie o 48 % tych 

środków tj. 283.235 zł. Wniosek składany do PROW 2007- 2013 „ Odnowa wsi”. Wniosek 

opracowuje MGOK. 

* „ Przedszkole bliżej dziecka”- PO KL Poddziałanie 9.1.1. „zmniejszenie nierówności w 

stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej”. Cel – uruchomienie w gminie 3 ośrodków 

wychowania przedszkolnego w tym dwóch zespołów SP Kurowo i SP Kłanino oraz  jeden 

punkt przedszkolny SP Dargiń. Ogółem projekt obejmie opieką wychowania przedszkolnego 

rocznie dodatkowo 54 dzieci, a w czasie całego okresu realizacji 108 dzieci w wieku 3 - 5 lat. 

Czas realizacji od sierpnia 2009 do końca grudnia 2011 roku z przerwami wakacyjnymi. 

Koszt całkowity wniosku 434. 630 zł, w tym wkład własny 10% tj. 43.466 zł. Wnioskowane 

dofinansowanie 391. 164 zł. 

* Ogólnopolski Konkurs Oskarów sportowych Gminess – w kategorii gminny działacz, 

nauczyciele, trener, na wniosek Urzędu Miejskiego w Bobolicach, nominowany został do 

Oskara Sportowego  trener Henryk Kowalski. Zaproszenie do Senatu RP w dniu 25 marca br. 

Niezależnie od powyższego Gmina Bobolice została wyróżniona jako gmina najbardziej 

aktywna w konkursie. 

* Dofinansowanie kosztów usuwania wyrobów zawierających azbest z Tereniu miasta i 

gminy Bobolice ze środków WFOŚiGW w Szczecinie. Temat ten szerzej omawiany był na 

zebraniach sołeckich.  

* Utrzymanie i tworzenie małej infrastruktury szlaków i atrakcji turystycznych w regionie” – 

Wniosek złożony do Urzędu Marszałkowskiego na utrzymanie i odnowienie infrastruktury 

istniejących ścieżek rowerowych oraz materiałów informacyjnych i promocyjnych. Wartość 

projektu  20.609 zł, wnioskowane środki w wysokości 10.100 zł. 

Pani burmistrz powiedziała, że odbędzie się remont świetlic. Mamy 6 świetlic Chmielno, 

Głodowa, Gozd, Kurowo, Krępa, Porost i za wyjątkiem Porostu będą to takie drobne prace na 

zasadzie odmalowania, uzupełnienia ubytków, likwidacja zacieków czy pleśni – prace te 

odbędą się z pomocą skazanych. W Poroście odbędzie się kapitany remont świetlicy. Prace 

remontowe mają się zakończyć przed okresem wakacji letnich. Kolejny temat, o którym 
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powiedziała Pani burmistrz to  nowo powstające place zabaw. W br takich nowych placów 

powstanie 7. Będą one wykonane w  Bobolicach przy ulicach: Jedności Narodowej i 

Świerczewskiego oraz w takich pięciu miejscowościach wiejskich jak: Głodowa, Krępa, 

Radwanki, Dobrociechy i Świelino ( środki w wysokości 5 tys. zł pozyskał Pan sołtys 

Piechocki) Zamierza się tak działać, by place zaczęły funkcjonować najpóźniej z początkiem 

wakacji, a najlepiej na 1 czerwca tj. na Dzień Dziecka. Pani burmistrz podziękowała  tym 

sołtysom, którzy z pomocą mieszkańców pomogą w przygotowaniu miejsca pod plac zabaw : 

Sołtys Marek Kowalski- Radwanki, odkrzaczenie miejsca mają wykonać mieszkańcy liczy się 

też na aktywność pozostałych sołtysów w zakresie mobilizacji mieszkańców do aktywności i 

włączenia się w podstawowe prace przygotowujące do postawienia urządzeń. 

Roboty budowlane z Funduszu Spójności– od 2 marca br. rozpoczęto budowę 4 wodociągów: 

ul. Mickiewicza, Łozice - Cegielnia, Kurowo, Kępsko – Jadwirzyn. Rozpoczęły się też prace 

budowlane sieci kanalizacyjnych zgodnie z harmonogramem opracowanym przez firmę 

Mazur. Inwestorem jest RWiK Białogard. We wtorek 31.03 br. w RWiK w Białogardzie 

zostanie przekazanych kolejnych 11 palców budowy pod rozpoczynające się roboty 

budowlane dotyczące budowy kanalizacji. Na zakończenie swojego sprawozdania Pani 

burmistrz zaprosiła na Zjazd Morsów 29 marca w niedzielę na godzinę 12.30 w Poroście przy 

Jeziorze Chlewo Wielkie. Udział w tym zjeździe potwierdziło 120 morsów z terenu całego 

kraju. CIT wystawi materiały promocyjne. Grać będzie „Kapela Ludowa”, będzie ognisko i 

pieczone kiełbaski.   

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Pani Zofia Kęcel  –podziękowała Panu i Pani burmistrz oraz Panu dyrektorowi ZUKiO 

za realizację wniosku dotyczącego dofinansowania Izby Muzealnej. Pani radna powiedziała, 

ze w minioną sobotę była w Kurowie, gdzie odbył się konkurs teatrzyków wiejskich przy 

świetlicach. Dwa wytypowane teatrzyki z Krępy i Głodowej pojadą do Białego Boru na 

przegląd międzygminny. Inicjatywa takiego spędzania czasu wolnego w świetlicach jest 

wspaniała, Pani Zofia Kęcel pogratulowała pomysłodawcą, realizatorom i wykonawcą, 

pieniążki z Komisji Alkoholowej słusznie zostały przekazane na ten cel i należałoby pamiętać 

o takim dofinansowaniu w przyszłym roku.  

Pan radna powiedziała, że zwrócili się do niej ludzie odnośnie opłat – przelewy bankowe 

śmieci. Zapytała czy opłaty PGK przyjmowane są w ZUKiO bez żadnych kosztów opłaty, 

jeżeli tak to czy nie można by było tak zrobić z Remondisem?  
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Odpowiedzi udzielił Pan dyrektor ZUKiO Czesław Wlaźlak mówiąc, że nie są przyjmowane 

opłaty ani z PGK ani z Remondisu. Żadna z firm nie zwracała się z takim zapytaniem, są to 

umowy prywatne.  

 

Ad. 7. Ocena funkcjonowania Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w 

Bobolicach w 2008 roku i zamierzenia na 2009 rok .  
 

Informacje przedstawił Pan Krzysztof Sitarz dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury 

w Bobolicach. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

Pani burmistrz powiedziała, że bardzo podobało się jej tegoroczne sprawozdanie z 

działalności M-GOK-u i widać jak szeroki wachlarz ma działalność Ośrodka i można być 

dumnym z tego co w ubiegłym roku udało się Panu dyrektorowi zdziałać.  

Pani Zofia Kęcel powiedziała, że należą się podziękowania Panu dyrektorowi M-GOK-u nie 

tylko za swoje osiągnięcia i działania lecz za otwartość i życzliwość. Zawsze można liczyć na 

Pana Krzysztofa i jego załogę.   

 

Ad. 8. Sprawozdanie z realizacji w roku 2008 „Programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Bobolice na lata 2008-2013”.  

 
Informacje przedstawił Pan Czesław Wlaźlak  dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i 

Oświatowych w Bobolicach. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. Informacje w sprawie realizacji gminnego programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Bobolice na lata 

2007-2032 i wytyczne dla wnioskodawcy w roku 2009. 

  
Informacje przedstawiła Pani Maja Wiśniewska podinspektor ds. rozwoju w Urzędzie 

Miejskim. Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 
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1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 2) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych, nieruchomości 

gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice.  
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sylwester Sobański Burmistrz Bobolice.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania w użytkowanie nieruchomości 

komunalnej zabudowanej budynkiem świetlicy położonej w miejscowości Głodowa i 

Kurowo na rzecz jednostki pomocniczej Gminy Bobolice Sołectwa Głodowo i Kurowo.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

  

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

4)  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury w Bobolicach w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Bobolice zabudowanej budynkiem świetlicy wiejskiej.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

  

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Kultury 

w Bobolicach w użytkowanie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bobolice 

zabudowanej budynkiem świetlicy wiejskiej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

  

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

6)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza wiceburmistrz Bobolic 

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

7)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.   

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 



 15 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

8)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie miasta Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

8a)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

8b)  w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

9) w sprawie  przystąpienia gminy Bobolice do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2007-2013.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

9a) w sprawie  przystąpienia gminy Bobolice do realizacji projektu w ramach działania 

313,322,323 „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2007-2013, współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej z Europejskiego 

Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

10) w sprawie  przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kłanino ma lata 2007-2013 z 

perspektywą do roku 2016.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

11) w sprawie  przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Kurowo ma lata 2007-2013 z 

perspektywą do roku 2016.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

12) w sprawie  przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Bobolice na lata 2007-2013 z 

perspektywą do roku 2016.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Maja Wiśniewska podinspektor ds. rozwoju 

Urzędu Miejskiego.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

13)  w sprawie uznania za pomniki przyrody niektórych drzew i grup drzew w Gminie 

Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Pan Franciszek Łobocki przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

14) w sprawie  utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców 

przebywających w zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów posłów do 

Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 7 czerwca 2009 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

15) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do realizacji projektu w ramach 

Poddziałania 9.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

16) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do realizacji projektu 

w ramach Poddziałania 7.1.1 i Poddziałania 7.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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17) zmieniająca uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 15 

października 2008 r. w sprawie ustalenia statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

18) zmieniająca uchwałę Nr XI/90/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 sierpnia 

2007 roku w sprawie przyjęcia programu usuwania wyrobów zawierających azbest.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Maja Wiśniewska podinspektor ds. rozwoju 

Urzędu Miejskiego.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad. 11. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Czesław Wlaźlak – powiedział, że informuje sołtysów i wszystkie osoby zgromadzone o 

zbiórce odpadów wielkogabarytowych. Przygotowany jest grafik i Pan dyrektor poprosił 

zainteresowanych o zapoznanie się z nim.  

Ad. 12 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


